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felhőlyukakban. Több százan tekinthettek 
távcsőbe ezen az éjszakán -  igazából nem 
számoltuk pontosan, hányán is, hiszen nem 
ez a fontos - , míg a romterületre összesen 
2500-an látogattak el.

A távcsöves bemutatót kiegészítve Boros- 
Oláh Mónika tartott vetített képes előadást a 
Naprendszerről, Mizser Attila pedig a római 
kor csillagászati világképét ismertette meg 
az érdeklődőkkel.

A hely szelleméhez alkalmazkodva 
a távcső mellett is próbáltuk hirdetni az 
„egyedül helyes” geocentrikus világképet, 
de hosszabb ideig ezt sem a bemutató, 
sem közönsége nem bírta ki nevetés nél
kül, így a földközpontúság eszméje teljes 
kudarcba fulladt. Az érdeklődők többsége

Megalakult az MCSE Tápiómenti 
Csoportja

Idén tavasszal a Sülysáp vonzáskörzeté
ben élő MCSE-tagoknak nagyszerű ötlete 
támadt: alakítsunk egy helyi csoportot! Ez a 
gondolat kiváló, és mivel viszonylag köny- 
nyen megvalósítható, el is kezdtük a szer
vezést. Ekkor lettem én megbízva az MCSE 
Tápiómenti Csoport megszervezésével. Első 
összejövetelünket május 22-ére, a Szatur- 
nusz-fedés éjszakájára hívtuk össze, egyben 
ez volt az alakuló ülésünk is. Még ezen az 
összejövetelen el is terveztük a csoport fel
adatait. A tagok fő munkaköre a csillagászati 
megfigyelések végzése, előadások, távcsöves 
bemutatások szervezése a Tápió vidékén.

A Szaturnusz-fedést sikeresen meg tud
tuk figyelni, és a takartsága alatt meg is 
alakultunk. A csoport 10 főt számlál, akik 
természetesen a Tápió-vidéken laknak, vagy 
valamilyen módon kapcsolódnak ehhez a 
térséghez. A gyűlésen határoztunk össze
jöveteleink gyakoriságáról is. Ebben az 
esztendőben (a Hold fázisához igazodtunk) 
minden hónap 3. hetében találkozunk a 
leendő csillagda telkén. Ekkor főleg a fő 
feladatkörünket, az észleléseket végeznénk. 
Kellemes baráti környezetben ezek az alkal
mak biztos nem lesznek unalmasak.

többé-kevésbé tájékozott volt csillagásza
ti és űrkutatási dolgokban, így a 2006-os 
múzeméj után ismét nagyon pozitív tapasz
talatokkal gazdagodtunk. Aki múzeumba 
jár, rossz ember nem lehet, nagyon jó volt 
órákon át értelmes, érdeklődő emberekkel 
megismertetni az égbolt csodáit, elbeszélget
ni velük a csillagászat kérdéseiről.

A Múzeumok éjszakája az utóbbi évek 
legnépszerűbb országos kulturális esemé
nye, melynek programjába értelemszerűen 
beilleszthetők a távcsöves bemutatók. Min
den helyi csoportunknak jó szívvel javasol
juk, hogy 2008-ban keressék meg működési 
területükön a múzeumokat, és csatlakozza
nak ehhez a sikeres programhoz!

Mizser Attila

Csoportunk első nagyobb megmozdulá
sa, Sülysápon történt. A falunap alkalmá
ból külön sátrat állítottunk, ahol az MCSE 
különböző kiadványait, szórólapjait kaphat
ták meg az érdeklődők. Nappal a Polárisból 
kölcsönkapott Coronado-távcsővel nézhet
ték a Napot a kilátogatok, este pedig megtar
tottuk szokásos távcsöves bemutatásunkat.

További terveink között egy csillagászati 
vetélkedő szerepel. Decemberben a Tápió- 
vidéki általános iskolák vennének részt 
rajta. Az első három helyezett iskola egy-egy 
távcsövet kapna.

A csoport tehát megalakult, és remélem, 
minden egyes hónap harmadik hetében tud
juk gyarapítani az MCSE adatbázisát. A 
sülysápi falunaphoz hasonlóan szervezünk 
még a jövőben nagyobb megmozdulásokat, 
melyeken árusíthatunk MCSE-kiadványokat 
is, ezzel segítve anyagilag az egyesületet, 
csoportunkat, és nem mellékesen növeljük a 
Magyar Csillagászati Egyesület ismertségét.

Az MCSE Tápiómenti Csoportjának ala
pító tagjai: Bakos János, Csák Balázs, Csuti 
István, Fodor Balázs, Hornyák János, Kiss 
Szabolcs, Papp József, Paulovits István, 
Sáfár Péter és

Majzik Lionel 
az MCSE Tápiómenti Csoport vezetője
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